
S p r á v a
o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ

 dňa  26.03.2013
____________________________________________________________
Ing. Martin Turčan 
1.  Interpelujem náčelníka MsP a kompetentné oddelenie na MsÚ, aby v dohľadnom čase zvážili 
opätovné  vykonanie  prehliadky  nehnuteľností  a ich  okolia  na  Cementárenskej  ceste  v majetku 
BPM, kde bývajú rómske rodiny, nakoľko sa tam deje podľa slov obyvateľov neporiadok a rušenie 
nočného kľudu. Taktiež nedodržujú títo občania zákon o odpadoch c. 223/2001 a VZN mesta, keď 
sa vysýpajú smeti  a ostatný neporiadok kdekoľvek a vznikajú nám tam všade po okolí  lokálne 
skládky odpadu, ktoré sú podstatou vzniku a pohybu škodcov a zápachu. Situácia sa nevylepšuje 
roky a bolo by vhodné usporiadať formou pravidelných kontrol a ukladania sankcií nápravu v tomto 
stave, ktorý je už neakceptovateľný. Kontrola okrem skládok a neporiadku by mala riešiť aj pohyb 
občanov, ktorí v týchto objektoch bývajú, ale nemajú tam reálne čo robiť a svojim pobytom tam 
poškodzujú uvedené objekty, ktoré sú vďaka týmto postupom v dezolátnom stave.

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

Útvar  Mestskej  polície  v Banskej  Bystrici  nemá  zákonné  oprávnenie  v zmysle  platnej 
a účinnej legislatívy vykonávať prehliadky nehnuteľností, napr. na Cementárenskej ceste v Banskej 
Bystrici a rozhodovať o zotrvaní občanov v konkrétnej nehnuteľnosti.

V súčinnosti s majiteľom nehnuteľností BPM Banská Bystrica a kompetentnými oddeleniami 
Mestského úradu v Banskej Bystrici je vykonateľná súčinnosť a účasť príslušníkov MsP v rozsahu 
zákonných  právomocí  na  vykonanie  kontroly  v predmetnej  lokalite.  Mestská  polícia  nemá  ani 
základné údaje akým spôsobom je riadené prenajímanie nehnuteľností v majetku BPM, príp. obsah 
domového alebo iného poriadku, ktorým sa upravuje režim bývania v lokalite na Cementárenskej 
ceste, kde sa nachádzajú rómske rodiny.

Dovolím si navrhnúť to riešenie, že kontrola zo strany mestskej polície možná je, aj vzhľadom 
k opisovanému stavu, najdôležitejšie je však vyriešiť reálne očakávania a právne dopady zo strany 
týchto  kontrol  voči  narušovateľom právnych noriem a navrhnúť komplexnú a  účinnú metodiku 
s cieľom dlhodobo uspokojivého a spravodlivého riešenia veci. 

Gestorom riešenia bývania v tejto lokalite, vrátane pohybu občanov a poškodzovania majetku 
by  mal  byť  BPM,  ktorý  musí  vec  primárne  riešiť  ako  majiteľ  nehnuteľností  v súčinnosti 
s kompetentnými  útvarmi  MsÚ,  ktorých  odborná  činnosť  reguluje  bývanie  rómskych  rodín 
v predmetnej lokalite. 

2.    Interpelujem náčelníka MsP, aby mi poskytol informácie od spustenia vysunutého pracoviska 
MsP v Sásovej, ako funguje tato stanica? Aký dopad to ma na obhliadky v tejto lokalite a či sa robia 
aj  počas  večerných  a nočných  hodín  a v akej  intenzite,  nakoľko  obyvatelia  Sásovej  sa  na  mňa 
obracajú  s tým,  ze  nepocítili  zriadenie  tejto  stanice  v Sásovej  a vzniesli  pochybnosti  o jej 
funkčnosti.

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

Vysunuté pracovisko MsP v Sásovej, Tatranská ulica, v budove  zrušenej základnej školy bolo 
skúšobne uvedené do prevádzky 15.10.2012, bývalým náčelníkom MsP. Oficiálne a právoplatne 
bolo predmetné pracovisko dané do prevádzky dňom 01.11.2012, kedy tam bola zriadená aj stála 
služba MsP. 

1/14



Na policajnej stanici MsP má pracovisko vyčlenených v súčasnosti 24 mestských policajtov, 
ktorí zabezpečujú výkon služby v obvode východ v rannej a poobednej dobe. Kontrola zo strany 
MsP v nočnej dobe v piatok a v sobotu je posilnená príslušníkmi obvodu.

Vzhľadom  na  racionalizačné  opatrenia,  ktoré  sa  vykonávajú  v súčasnej  dobe  na  MsP 
vzhľadom k schválenému  rozpočtu  MsP na  rok  2013  a s prihliadnutím na  skvalitnenie  výkonu 
služby, v mesiaci máj 2013 dôjde k zlúčeniu obidvoch obvodov MsP východ, západ do jedného 
celku,  ktorý  bude  mať  sídlo  na  Ulici  Československej  armády  26,  v budove  MsÚ  v Banskej 
Bystrici.

Vybudovaná  policajná  stanica  na  Tatranskej  č.  10  bude  naďalej  slúžiť  ako  vysunuté 
pracovisko pre slúžiacich policajtov v lokalite Rudlová - Sásová.

Daniel Karas
3.  Interpelujem na primátora mesta Petra Gogolu,  kedy bude zavesená tabuľa na radnici,  ktorá 
bola venovaná Červenej armáde na počesť 10. výročia k oslobodeniu mesta B.B. Pokiaľ viem, tak 
mala byť odhalená 25.3.2013, aspoň také bolo vyjadrenie primátora v minulom roku. Rád by som 
bol  informovaný,   aký zámer čaká tabuľu a  pri  výbere miesta  na radnici  by som sa rád spolu  
podieľal 

Odpoveď:  Mgr. Marcela Kevešová, vedúca Kancelárie primátora mesta
Pamätná  tabuľa  venovaná vojakom Červenej  armády je  spomienkou  na  dôležitý  dátum v 

dejinách nášho mesta  – 25.  marec  1945,  kedy bola  Banská  Bystrica  oslobodená jednotkami  4. 
rumunskej armády a 40. sovietskej armády spod nacistickej nadvlády. Preto je zároveň mementom, 
ktoré  nám  pripomína,  aké  dôležité  je  vážiť  si  hodnotu  ľudských  práv  a  nikdy  v  budúcnosti 
nedopustiť  ich  akékoľvek  oklieštenie.  Primátor  mesta  rozhodol  o  umiestnení  pamätnej  tabule 
venovanej vojakom Červenej armády v samotnom interiéri historickej budovy Radnice, kde bude 
vystavená na vybranom čestnom mieste na prvom podlaží budovy. Na tomto podlaží sa zároveň 
nachádza kancelária,  kde primátor  mesta prijíma oficiálne návštevy a preto je uvedený priestor 
dôstojným miestom na osadenie tejto pamätnej tabule. 

PhDr. Marcel Pecník
4.  Interpelujem nevyhovujúci stav vozovky hlavnej cesty cez mestskú časť Majer.

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Stav  povrchu  vozovky  na  Majerskej  ceste  je  správcovi  miestnych  komunikácií  známy a 

oprava  komunikácie  formou lokálnych  vysprávok je  zaradená do plánu  opráv  MK.  Opravy na 
Majerskej ceste budú realizované po ukončení opráv na dopravne významejších a vyťaženejších 
komunikáciách  v  meste  (Poľná,  Lazovná,  Okružná,  Nám.  L.  Svobodu,  Moskovská,  Tulská, 
Zvolenská cesta, ul. 29.augusta, Partizánska cesta, ...).

5. Interpelujem kompetentných na MsÚ vo veci sťažností obyvateľov mestskej časti Šalková kvôli 
hluku a znečisteniu v súvislosti s výstavbou malej vodnej elektrárne v Šalkovej.

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Dňa  24.03.2013  pracovníci  oddelenia  životného  prostredia  (MsÚ  B.  Bystrica)  v 

dopoludňajších a nočných hodinách preverovali stav na verejnom priestranstve na Hronskej ul. v 
tesnej  blízkosti  staveniska  Malej  vodnej  elektrárne  Šalková.  Pre  posúdenie  objektivity  boli 
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vykonané orientačné merania hluku hlukomerným prístrojom. Rovnaké zisťovanie bolo vykonané 
aj dňa 25.03.2013 tiež v dopoludňajších hodinách. V čase pracovného pokoja bola denná aktivita na 
stavbe len mierna, čomu zodpovedali aj namerané hodnoty hluku na úrovni limitu pre vonkajšie 
prostredie. V nočných hodinách (noc od 22.00 do 6.00 hod.) nebola stavebná činnosť na stavebnom 
priestore  zaznamenaná.  V nasledujúci  pracovný deň bola  v  dopoludňajších  hodinách na  stavbe 
intenzívna  stavebná  činnosť,  čomu  zodpovedali  aj  namerané  hodnoty  hluku,  ktoré  len  mierne 
prekračovali limit pre vonkajšie prostredie.

Podľa našich zistení je stavba riadne povolená príslušným stavebným úradom – Krajský úrad 
ŽP.  Stavebníkom je  spoločnosť  ENERGO –  AQUA a.s.,  Trenčianske  Biskupice  7051,  911  04 
Trenčín (ďalej len „stavebník“) a práce vykonáva stavebná firma Doprastav a.s. Všetky stavebné 
činnosti  sú  vykonávané  len  na  ohraničenom  a  zabezpečenom  území  staveniska.  Náročnosť 
terénnych úprav a budovanie základov stavby vyžaduje náročné technologické postupy a súčinnosť 
ťažkých mechanizmov, ktoré v konečnom dôsledku len mierne prekračujú hlukové limity počas 
pracovných dní.  Rušenie hlukom v čase pracovného pokoja a nočného kľudu nebolo kontrolou 
zistené.  Pri  preverovaní  skutočností  obťažovania  hlukom  a  rušenia  nočného  kľudu  zo  strany 
stavebníka bolo potvrdené, že v dvoch výnimočných prípadoch museli náročné práce dokončovať aj 
v  čase  nočného  kľudu.  Mesto  Banská  Bystrica  týmto  upozornilo  stavebníka  na  rešpektovanie 
nočného kľudu v lokalite Šalková. Mesto Banská Bystrica nie je kompetentné zastaviť práce na 
stavenisku pri podaných podnetoch na zvýšenú hlučnosť, resp. zhoršovanie kvality bývania, avšak 
problematike budovania vodného diela venujeme zvýšenú pozornosť. Proces výstavby malej vodnej 
elektrárne  je  len  dočasným  zhoršením  kvality  bývania  susediacich  nehnuteľností,  ktorý  je 
nevyhnutné strpieť, nakoľko stavba podľa našich zistení je riadne povolená a realizovaná v súlade s 
platnou legislatívou SR.

Bc. Andrej Refka
6.   Občanov zaujíma, či je možnosť, alebo či bude taká možnosť v zónach plateného parkovania, 
prevádzkovateľom EEI s.r.o., platiť len za 30 minút parkovania a nie za celú hodinu. Mnohým tých 
30 minút postačuje na vybavenie si záležitostí v meste.

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Spoločnosť EEI s.r.o. ako prevádzkovateľ zóny plateného parkovania neuvažuje v dohľadnej 

dobe so zmenou tarifikácie v zóne plateného parkovania s regulovaným státím.

7.    Chcel  by  som  interpelovať  vo  veci  lepšej  spolupráce  a  koordinácie  pri  akciách  medzi 
Komunitným  centrom  v  Sásovej  na  Tatranskej  ulici  a  občianskymi  radami  a  občianskymi 
združeniami pôsobiacimi v Sásovej a Rudlovej. Stáva sa, že sa akcie prekrývajú, alebo o nich medzi 
sebou nevedia.

Odpoveď:  Ing. Mária Filipová, námestník pre služby
Komunitné centrum Sásová  vytvára priestorové možnosti pre aktivity,  o ktoré  majú záujem 

obyvatelia sídliska Rudlová - Sásová a spravidla sa aj podieľajú na ich organizovaní a samotnej 
realizácii.  Plán  aktivít  je  pravidelne  zverejňovaný  priamo  v  priestoroch  Komunitného  centra  a 
využívame priestor webovej stránky mesta Banská Bystrica ( www.banskabystrica.sk/ sociálne veci/ 
komunitný rozvoj ). 

Akcie  sú  pravidelne  opakované,  typu:   hudobná  škola  Yamaha,  aktivity  Denného  centra 
Púpava,  Country  tanec,  Salseritos  –  Salsa,  konverzácie  v  Angličtine,  Francúzština  pre 
začiatočníkov,  cvičenie  Jogy,  tvorivé  dielne,  ONN Klub stretnutia  mládeže  a  taktiež  vytvárame 
priestor  na  stretnutia  poslancov  s  občanmi  jedenkrát  štvrťročne.  Termíny  stretnutí/aktivít 
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vychádzajú  z požiadaviek  organizátorov  podľa záujmu o účasť na jednotlivých aktivitách, nie 
podľa  záujmu Komunitného centra a sú vzájomne koordinované. 
Koordináciu  aktivít  v  Komunitnom centre   zabezpečujú  pracovníci  pre komunitný  rozvoj  Mgr. 
Martin Husárik, kontakt  : 0917 505 922, Mgr. Veronika Střelcová, kontakt : 0917 505 921, e- mail : 
kcsasova@gmail.com.     

V prípade organizovania podujatí občianskou radou  uvítame tieto informácie v Komunitnom 
centre Sásová, aby sme o nich mohli informovať  obyvateľov, ktorí  pravidelne navštevujú priestory 
Komunitného  centra.  V  prípade,  že  členovia  Občianskej  rady  v  Sásovej  prejavia  záujem  o 
využívanie   priestorov pre svoje zasadnutia, prípadne iné aktivity, v rámci koordinácie budeme 
hľadať spoločné riešenia. 
V prípade  záujmu o akékoľvek informácie ohľadom činnosti  Komunitného centra   je  potrebné 
obrátiť sa na pracovníkov Komunitného centra (na uvedené telefonické čísla alebo mailový kontakt) 

V prílohe uvádzame  časový harmonogram  aktivít,  ktoré sú uskutočňované v priestoroch 
Komunitného  centra  Sásová.  Harmonogram ja  aktualizovaný   jedenkrát  polročne,  prípadne  pri 
zmene organizovaných aktivít.   

8.  Do mestských škôlok sa zapísalo 791 detí, no prijatých môže byť 624. Preto ma zaujíma, aké má 
mesto možnosti, aby sa vytvorili nové triedy Materských škôl, vo voľných priestoroch Základných 
škôl,  prípadne  aj  v  budovách  zrušených Základných  škôl.  Je  možnosť  presunutia  celej  MŠ do 
priestorov ZŠ? Určite by takúto možnosť, rodičia malých detí privítali.

Odpoveď:  Ing. Mária Filipová, námestník pre služby
Zo  796  detí  je  k dnešnému  dňu  prijatých  661  detí,  ktoré  spĺňajú  kritéria  pre  zápis  a 

umiestnenie  dieťaťa  v  predškolskom zariadení,  čo  je  83  %.  Z  neprijatých  135  detí(16,9  % z 
celkového počtu prihlásených) len 15 detí (1,9 %) spĺňa k 1.9.2013 všetky kritéria na prijatie detí do 
materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Banská Bystrica (teda k 31.8.2013 dosiahnu 
vek 3 rokov a majú trvalý pobyt v Banskej Bystrici). Ďalších 14 detí (1,8 %) s trvalým pobytom 
v Banskej  Bystrici  do 31.12.2013 dovŕši  vek troch rokov.  Zvyšných 106 detí  (13,3 %) nespĺňa 
kritériá na prijatie, teda nedosiahnu vek 3 rokov alebo nemajú trvalý pobyt. V súčasnosti 79 detí – 
predškolákov má rodičmi nahlásený predpoklad odloženej povinnej školskej dochádzky, ktorý sa 
potvrdí  alebo  vyvráti  po  absolvovaní  testovania  v Centre  pedagogicko-psychologického 
poradenstva v mesiacoch máj a jún 2013. Tieto deti sú teda evidované v stave detí v materských 
školách  aj  na  budúci  školský rok.  Predpokladáme,  že  z týchto  detí  nebudú mať  všetky odklad 
povinnej školskej dochádzky ako aj   vzhľadom na migráciu obyvateľstva, zmien rodinnej situácie 
v niektorých rodinách, podľa skúseností z predchádzajúcich rokov, minimálne tých 15 detí, ktoré 
spĺňajú kritéria na prijatie detí k 1.9.2013. umiestnime v našich materských školách. 

V septembri v Banskej Bystrici otvoria dvere svojich materských škôl aj 4 nové súkromné 
materské školy, ktoré sú zaradené do siete a majú minimálnu kapacitu 80 miest. Okrem nich sú už 
v prevádzke 4 neštátne materské školy, ktoré majú minimálnu kapacitu 80 miest. Vytvorenie nových 
tried materských škôl v základných školách vyžaduje vysoké finančné náklady na rekonštrukciu 
priestorov  na  prevádzku  materskej  školy,  ako  účelových  objektov,  z dôvodu  úprav  podľa 
požiadaviek  regionálneho  úradu  verejného  zdravotníctva.  Vzhľadom  na  otvorenie  nových 
súkromných materských škôl, Školský úrad, oddelenie školstva a mládeže neuvažuje v školskom 
roku  2013/14  o otváraní  nových  tried,  nakoľko  požiadavky  a  potreby  sú  resp.  budú  pokryté 
kapacitou miest v existujúcich predškolských zariadeniach na území mesta.

9.   Interpelujem vo veci možnosti výrubu stromov a kríkov na Rudohorskej ulici na ostrovčekoch. 
Ak nie v celom úseku, tak aspoň pri úsekoch prechodov cez cestu. Nakoľko chodcom pri prechode 
cez cestu bránia v rozhľade. Problém majú najmä mamičky s kočíkmi, dôchodcovia o paličke, no 
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najmä malé deti. Tento mesiac tam autobus zrazil malého chlapca.

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Na dotknutých  drevinách  bol  vykonaný  orez  s  cieľom zabezpečenia  prehľadnosti  úsekov 

priechodov chodcov.

10.   Pani Kučerová z Javorníckej ulice ma oslovila prostredníctvom občianskej  rady, aby som 
požiadal MÚ o odpoveď na jej návrh, ktorý je v pôvodnom znení. Prvá pomoc na sídlisku Sásová 
Banská Banská. Mesto Banská Bystrica má prepracovaný systém sociálnych služieb a dávok sociál.
zabezpečenia. Sústava prvej pomoci však doposiaľ čaká na rozpracovanie. Hlavné mesto Bratislava 
už  niekoľko  rokov  si  uplatňuje  v  širokom  rozsahu  bezprostrednú  prvú  pomoc,  ktorú  dostane 
postihnutý ešte pred príchodom záchrannej zdravotnej služby.
1. Prieskum
Podľa mestských častí  Banskej  Bystrice je potrebné postupne rozposlať dotazníky do bytových 
domov. Dotazníkmi sa zistí skladba obyvateľov (dôchodca žijúci v byte sám, rodina s deťmi, vek). 
Na  sídlisku  Sásová  dotazníky  sa  dajú  rozposlať  do  jednotlivých  činžiakov  správcovi  budovy. 
Správca do dotazníka zaznamená dôchodcov, ich zdravotný stav, vek, rodiny s deťmi. Ak je budova 
12-poschodová, správca v dohode s obyvateľmi určí na niekoľkých poschodiach najmenej päť až 
šesť uzlov záchrany.
2. Uzly záchrany
Jednotlivý uzol záchrany má pozostávať z dvoch až troch obyvateľov domu, ktorí  sa vzájomne 
poznajú a dôverujú si.  Títo dvaja až traja obyvatelia sa dohodnú o prístupe do bytu (vzájomná 
výmena kľúčov do bytu s čestným prehlásením, že prístup do bytu postihnutého nebude zneužitý). 
Počet  uzlov  záchrany  v  činžiaku  bude  určovaný  podľa  počtu  záujemcov  ohrozených  svojím 
zdravotným stavom.
3. Signálna sústava v jednotlivom uzle tiesňovej pomoci
Členovia záchrany v uzle si vzájomne dohodnú signálne spojenie. Preskúmajú sa moderné spôsoby 
signálov SOS, akým je napríklad SOS náramok.  Na požiadanie signálne prepojenie záchrancov 
navrhne informačný technik, odborník.
4. Platby
Za tiesňovú pomoc a použitie SOS signálu, ktoré nebude opakované, ale zriedkavé a výnimočné sa 
pre uzlových záchrancov dohodne jednorázová platba, nie opakovaná, mesačná.
5. Poznatky o prvej pomoci
Uzloví záchranci sa naučia poskytovať tiesňovú prvú pomoc z kurzu zverejneného na internete: 
www.prvapomoc.sk Uhradia 14,50 E za výuku v kurze. Z internetového kurzu si dajú vyhotoviť 
skladačku, ktorá je názorná. Skladačku si doma uložia na prístupnom mieste a doplnia si k nej  
lekárničku s potrebným vybavením.
6. Nácvik prvej pomoci
Poznatky z kurzu prvej pomoci si uzloví záchranci precvičia raz za dva roky alebo podľa vzájomnej 
dohody častejšie. Precvičovanie tiesňovej prvej pomoci záchranci môžu vykonávať v Komunitnom 
centre mestskej časti, keď nácvik vopred Centru ohlásia.
7. Zdravotná záchranná služba
Okamžitú tiesňovú pomoc postihnutý dostane od uzlových domových záchrancov, ktorí zavolajú 
zdravotnú záchrannú službu a vyčkajú pri postihnutom do jej príchodu.
8. Rýchla orientácia a navigácia
Aby záchranné vozidlo bolo bez meškania navigované na správnu adresu postihnutého, je potrebné 
upraviť orientačné tabule. Na sídlisku Sásová na križovatkách tabuľa by mala označovať názov 
ulice so šípkami a prvé a posledné číslo budov so šípkami. Každý činžiak by mal mať číslo budovy 
veľkým písmom označené na budove alebo výrazne na tabuli  pri budove šípkami označujúcimi 
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prístup k budove.
9.Počítačová gramotnosť
Dotazníky,  pomocou  ktorých  sa  bude  zisťovať  skladba  obyvateľov  v  bytových  domoch,  môžu 
obsahovať aj rubriku s dotazom o počítačovej gramotnosti obyvateľa, menovite osôb nad 60 rokov. 
V  ďalšej  rubrike  by  sa  zisťoval  záujem  o  účasť  v  počítačovom  klube  pre  negramotných  a 
pologramotných v oblasti používania počítača.

Odpoveď:  Ing. Mária Filipová, námestník pre služby
Z  dostupných  materiálov   bolo  k  uvedenému  projektu   Krajina  záchrancov,   na  ktorý 

poukazuje  pani  Kučerová   zistené,  že  sa  jedná  o  projekt,  ktorého   generálnym  partnerom  je 
celosvetová farmaceutická spoločnosť Pfizer (odborným garantom je Doc. MUDr. Viliam Dobiáš, 
PhD.),  mediálnym  partnerom  je  TV  JOJ,  ostatní  partneri  Svetová  zdravotnícka  organizácia  a 
Slovenský červený kríž. Z prieskumu, ktorý realizovala spoločnosť TNS  v januári 2013, na vzorke 
respondentov vo veku 18 – 65 rokov vyplynulo, že až 78 % respondentov  je presvedčených, že 
svojim blízkym v prípade potreby vedia podať prvú pomoc, čo sa nie vždy potvrdí v praxi. 

Na základe poskytnutia prvej pomoci poukazuje projekt na  jej dôležitosť. Súčasťou projektu 
je  stránka   www.prvapomoc.sk ,  kde  záujemcovia  môžu  bezplatne,  jednoduchou  a  zaujímavou 
formou  absolvovať  e-learningový  kurz  základov  prvej  pomoci.  V  ôsmich  lekciách  sa 
prostredníctvom interaktívnych videí a úloh naučia celú teóriu od privolania  záchrannej služby, po 
resuscitáciu,  záchranu  pri  dusení,  zastavenie  krvácania,  fixáciu  zlomeniny a  pod.  Na  konci  e-
learningového  kurzu je pripravený krátky test, ktorý preverí nadobudnuté znalosti.  Na základe jeho 
výsledkov  získa úspešný absolvent Certifikát Krajiny záchrancov, ktorý ho oprávňuje na druhý 
krok – absolvovanie praktického kurzu prvej pomoci. Praktické kurzy prvej pomoci robia  Územné 
spolky  Slovenského  červeného  kríža,  v  Banskej  Bystrici   ÚS  SČK  Pod  Urpínom 6.  Majiteľ 
Certifikátu Krajina záchrancov má za praktický kurz zvýhodnenú cenu 14,90 €. 

Uvedený projekt  mediálne podporuje TV JOJ. Každý pracovný deň  v období od 25.2. - 22.3. 
2013  a  20.5.  -  14.6.  2013  medzi  reláciami  šport  a  počasie,  je  vysielaná  50  –  sekundová 
mikrorelácia,  v ktorej je komunikované  hlavné posolstvo kampane  - prvá pomoc je jednoduchá a 
mal by ju ovládať každý. Súčasťou   je aj edukačná časť, v ktorej je prezentovaná konkréta technika 
prevej pomoci. Na podporu projektu sú plánované terénne kurzy prvej pomoci, Facebook stránka 
krajina záchrancov a mobilná aplikácia.    

Z  uvedeného popisu projektu Krajina záchrancov vyplýva, že projekt je vo fáze  medializácie, 
aby sa o ňom dozvedelo čo najviac ľudí.  SČK má vybudované na území Slovenska svoje pobočky,  
ktoré   realizujú   praktické  kurzy prvej  pomoci.  Mesto  Banská Bystrica,  môže prostredníctvom 
svojej webovej stránky www.banskabystrica.sk   robiť  projektu osvetu. 

Tiesňové volanie a použitie SOS signálu  môžu využiť občania mesta ako sociálnu službu 
monitorovanie a signalizácia potreby pomoci ( SOS senior ). Služba slúži na poskytnutie pomoci pri 
vzniku  krízovej  situácie  klienta  v  domácom prostredí  a  sprostredkovanie   príchodu  rodinného 
príslušníka, rýchlej zdravotnej pomoci, príjazdu polície, resp. požiarnickej pomoci. SOS senior je 
nepretržitá,  dištančná,  hlasová,  písomná  alebo  elektronická  komunikácia  s  klientom 
prostredníctvom signalizačného  zariadenia napojeného na centrálny dispečing, ktorý na základe 
vyslaného signálu  sprostredkuje pomoc.  Centrálny dispečing zabezpečuje Slovenský červený kríž, 
Územný spolok Banská Bystrica 

Zároveň  chceme  informovať  o   dostupnosti  profesionálneho  GPS  lokalizátora  ARKNAV. 
Pomocou GPS je možné sledovať každý pohyb majiteľa lokalizátora.  Jeho prednosťou je, že sa 
jedná  o  najpresnejší   lokalizátor  na  trhu  (  až  2,5  metra  ).  SOS tlačidlo  umožňuje  obojstrannú 
komunikáciu a privolanie pomoci v núdzi, má jednoduché ovládanie, automatické prijatie hovoru, 
prijímanie,  uskutočnenie a zrušenie hovoru je pomocou SOS tlačidla. Lokalizátor má  vstavaný 
reproduktor a mikrofón pre obojstrannú komunikáciu. Cena prístroja je 156 €  ( po zľave 99 € ), bez 
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ďalších mesačných poplatkov. 
Z uvedeného vyplýva, že  mesto má  vytvorenú sieť  sociálnych služieb typu  monitorovania a 

signalizácie potreby  pomoci.  Na trhu sa objavujú iné systémové riešenia, ktoré môžu pomôcť 
občanom riešiť ich vzniknutú krízovú  situáciu,  na  privolanie prvej pomoci,  alebo inej  formy 
pomoci. Je na občanovi, pre ktorý spôsob sa rozhodne a ktorý  jednorázovo zafinancuje.  Mesto 
nemá vyčlenené finančné prostriedky na  nákup GPS lokalizátorov, ale na udržanie existujúcich 
poskytovaných sociálnych služieb, ktoré  občanom na území mesta poskytujeme.      

Mgr. Vladimír Pirošík

11.    Interpelujem pretrvávajúci  problém s  vytekajúcou vodou z verejnej  trávnatej  plochy pred 
bytovým domom Javornícka 1 – 9. Problém vznikol asi pred 2 rokmi,   pri prietrži mračien, kedy 
začalo zaplavovať pivnice v uvedenom bloku.  Zástupcovia vodární  sa v tom čase od problému 
dištancovali,  zástupcovia MsÚ a MsP síce prišli a vyhotovili fotodokumentáciu stavu, tým sa to 
však aj skončilo. Žiadam preto zjednanie nápravy, dotknutých občanov táto záležitosť veľmi trápi.

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Voda  nevyteká  z  verejnej  trávnatej  plochy,  ale  pokiaľ  pri  nepriaznivých  klimatických 

podmienkach dochádza k nadmernému množstvu dažďových vôd, dažďová kanalizácia, vedúca cez 
predmetnú  verejnú  zeleň  nestíha  odvádzať  tieto  vody,  následkom čoho  cez  kanalizačné  šachty 
nadbytočná voda vyteká na trávnatú plochu. Do dažďovej kanalizácie sú zaústené vody z veľkej 
plochy, dokonca sme tam objavili aj splašky, ktoré môžu spôsobovať upchávanie. V súčasnosti je 
problém vyriešený, dňa 15.03.2013 sme skúšobne vykonali prepojenie šachty dažďovej kanalizácie 
so šachtou, ktorá pravdepodobne slúži na čistenie Rudlovského potoka,  ktorý je v tomto úseku 
zatrubnený. Prebytočné vody v súčasnej dobe odtekajú ďalej cez Rudlovský potok. Napriek tomu 
odporúčame  správcovi  dotknutého  bytového  domu  prehodnotiť  vykonať  zvislé  izolácie  na 
zabránenie prenikania povrchových vôd do pivničných priestorov. 

12.  V tomto období Mesto doručuje fyzickým a právnickým osobám platobné výmery na poplatok 
za komunálny odpad. Robí tak doporučenými listovými zásielkami,  pričom služba za doručenie 
jednej  takejto  písomnosti  je  v zmysle  cenníka  Slovenskej  pošty  min.  1,10  eur.  Nezriedka  sú 
v domácnosti aj traja-štyria daňovníci, t.j. náklady Mesta sú v takom prípade až 3, 30 - 4, 40 eur. 
V minulosti  boli  ale výmery doručované aj  cestou zamestnancov Mestského úradu, ktorí  si tým 
privyrobili,  pričom zároveň ušetrili  Mestu časť poštových nákladov.  Prečo sa upustilo  od tohto 
modelu? 

Odpoveď:  Ing. Mária Filipová, námestník pre služby
Od tohto  modelu  sa  neupustilo  a aj  v roku 2013 sa  rozhodnutia  doučujú  prostredníctvom 

vlastných zamestnancov. V roku 2013 sa do roznášania zapojilo 16 zamestnancov a spolu rozniesli 
zatiaľ 9 412 kusov rozhodnutí. 
13.   Interpelácia  k  Radničným  novinám  (RN).  V poslednom  období  sa  RN  zverejňujú  na 
webstránke  mesta  až  po  desiatom  dni  daného  mesiaca,  pričom  do  schránok  sú  distribuované 
dokonca  až  v polovici  mesiaca.  Dosť  to  uberá  na  ich  aktuálnosti.  V minulosti  sa  pritom  RN 
publikovali  na  mestskom  webe  už  na  úplnom  začiatku  mesiaca  a v domácnostiach  boli  okolo 
siedmeho dňa v danom kalendárnom mesiaci. Čo je príčinou spomalenia distribúcie RN? Zároveň v 
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súvislosti s RN upozorňujem, že Mesto si dalo v rámci tzv. „Zoznamu protikorupčných opatrení“ 
záväzok zaviesť do 30. 6. 2012 Štatút RN, a tiež vytvoriť redakčnú radu RN, pričom do dnešného 
dňa sa tak nestalo. Prosím preto o oficiálne vysvetlenie tohto stavu, ako aj o uvedenie náhradného 
termínu na splnenie dvoch vyššie uvedených úloh.

Odpoveď:  Mgr. Marcela Kevešová, vedúca Kancelárie primátora mesta
Mestské periodikum Radničné noviny má pravidelnú uzávierku 22.-24. deň v danom mesiaci. 

Nasledujúcich sedem dní je vyčlenených na definitívnu finalizáciu koncepcie jednotlivého čísla a 
jeho grafické spracovanie. Po ukončení týchto krokov sú noviny v prvých dňoch daného mesiaca  v 
elektronickej  podobe umiestnené  na  webovej  stránke mesta.  Noviny v elektronickej  podobe sú 
následne poslané do tlačiarne, kde prebieha ich tlač v náklade 34 000 ks po dobu 4-5 dní. Hneď na 
to  sú  distribuované  do  schránok  obyvateľov  mesta  Banská  Bystrica  distribučnou  firmou  –   v 
takomto „ideálnom“ režime noviny prídu do schránok občanov okolo 7.-9. dňa v danom mesiaci. 
Keďže  distribučná  firma,  ktorú  Mesto  Banská  Bystrica  vybralo  v  súťaži  riadnym  verejným 
obstarávaním distribuuje Radničné  noviny výhradne v dňoch pondelok a  utorok,  môže dôjsť k 
situácii,  že  neoptimálnym  “kalendárnym  nastavením“  sa  noviny  dostanú  do  schránok  2-3  dni 
neskôr.  Distribúcia  do schránok dvoch vydaní  Radničných novín  (2/2013 a 3/2013)  prebehla  o 
týždeň neskôr z dôvodu nevyhnutných zásahov do novín v čase kedy noviny vo finálnej podobe 
mali ísť do tlače. Tvorba, tlač a distribúcia Radničných novín 4/2013 už prebehli v normalizovanom 
optimálnom režime, keď na webovej stránke mesta boli noviny v elektronickej podobe 2. apríla 
2013 a distribuované do schránok boli 8. a 9. apríla 2013. 

Na základe odporúčaní Transparency International vymenoval primátor mesta piatich členov 
Redakčnej rady, ktorí po prijatí vymenúvacích dekrétov pripomienkovali štatút Radničných novín. 
Po  zapracovaní  ich  pripomienok,  ako  aj  pripomienok  organizačno-právneho  oddelenia  na 
Mestskom úrade, bol štatút Radničných novín 19. 4. 2013 oficiálne podpísaný primátorom mesta, 
čím nadobudol  okamžitú platnosť a zároveň bol zverejnený na webovej  stránke mesta  v sekcii 
Radničné noviny.

14.   Za  obytným  domom  na  Magurskej  33  sa  dlhodobo  nachádza  nefunkčný  betónový  stĺp 
vysokého napätia. Neuvažuje sa s jeho odstránením?

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Betónový stĺp vysokého napätia (pozostatok starého vedenia VN) na Magurskej ulici 33 v 

zeleni za bytovým domom je majetkom SSE-distribúcia. Oddelenie údržby miestnych komunikácií 
a  inžinierskych  sietí  MsÚ  vyzvalo  dňa  08.04.2013  elektronickou  poštou  SSE-distribúcia k 
odstráneniu predmetného stĺpa.  Naša požiadavka bola zaevidovaná pod č. P29902013040192 na 
SSE-distribúcia a postúpená na riešenie.

15.  Koľko osôb sa do dnešného dňa zapojilo do projektu „iMesto – Elektronické služby mesta 
Banská Bystrica“?

Odpoveď:  Ing. Mária Filipová, námestník pre služby
Do 2.4.2013 sa do projektu iMesto – Elektronické služby zapojilo 291 osôb, z tohto počtu 

prišlo podpísať zmluvu 153 osôb.  
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16.   V  interpelácii  zo  dňa  12.  2.  2013  som  navrhol  preveriť  možnosť  revidovania  tarifných 
podmienok  MHD  prijatých  dňa  8.  8.  2012,  s cieľom  zavedenia  dlhších  ako  len  30-dňových 
časových  lístkov  na  verejnú  dopravu.  Odpoveďou  mi  bolo,  že  sa  s tým  neuvažuje,  a to  kvôli 
„nepriaznivej finančnej situácii mesta“. Myslím však, že došlo k nedorozumeniu: nepožadoval som 
rozšírenie zliav, ale len zavedenie časových lístkov na dlhšie obdobie, napr. na 90 dní, resp. 180 dní, 
tak, ako je to štandardné aj v iných krajských mestách (Prešov, Nitra, Trenčín, Žilina). Ak stojí 30-
dňový lístok 20 € (zľavnený 10 €), 90-dňový by mohol stáť trikrát toľko (t.j. 60 €, resp. zľavnený  
30 €). Cestujúci by však nemusel chodiť každých 30 dní do Dopravnej kancelárie SAD ZV, stačilo 
by mu ísť raz za 3 mesiace. Mesto by to teda na dotáciách nestálo ani euro naviac, no zvýšil by sa 
komfort pre cestujúcich... 

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Ako sme uviedli vo svojej  odpovedi na interpeláciu zo dňa 12.2.2013, tarifné podmienky, 

ktoré platia v mestskej  doprave v Banskej Bystrici  tvoria súčasť zmlúv o výkone vo verejnom 
záujme  uzatvorenej  medzi  Mestom Banská  Bystrica  a  dopravcami  a  jedná  sa  o  poskytovanie 
zľavneného cestovného. Časový lístok umožňuje cestujúcemu cestovať, v období jeho platnosti, na 
neobmedzený  počet  ciest  na  linkách  mestskej  dopravy  Banská  Bystrica  a  na  prímestských 
autobusových linkách 601454, 601451, 601455, 601456, 601463 v obvode MHD.

Pri  najbližšej  zmene  tarifných  podmienok  Mesto  ako  objednávateľ  dopravných  služieb 
navrhne zapracovať Vašu požiadavku do nových tarifných podmienok formou dodatku k platným 
zmluvám.

17.   V rámci  interpelácií  zo  dňa  12.  2.  2013 som požadoval  vysvetlenie,  prečo  mala  mestská 
spoločnosť MBB, a.s.  ku dňu k 31.  12.  2012 dlh  v Sociálnej  poisťovni  v sume 3 732,  57 eur. 
Odpoveďou  predsedu  predstavenstva  MBB,  a.s.  Ľubomíra  Bobáka  bolo,  že  dlh  vznikol 
nedostatkom finančných prostriedkov na účte v decembri 2012, pričom ale „uvedená čiastka bola 
zaplatená v mesiaci január 2013“. Z aktuálneho zoznamu dlžníkov však vyplýva, že MBB, a.s. má 
v Sociálnej poisťovni ku dňu 28. 2. 2013 dlh opäť, a to konkrétne vo výške 3282, 03 eur. Čo je 
dôvodom neplnenia  zákonných  povinností  voči  Sociálnej  poisťovni  tentokrát?  Eviduje  vedenie 
firmy MBB, a.s., že nezaplatenie dane a poistného môže za istých okolností naplniť aj skutkovú 
podstatu trestného činu podľa § 278 Trestného zákona?

Odpoveď:   Ing. Ľubomír Bobák, MBB a.s.

Dlh na poistnom v Sociálnej poisťovni vznikol nedostatkom finančných prostriedkov na účte 
v decembri 2012, z dôvodu  vyplácania finančných zábezpiek nájomníkom v nájomných bytových 
domoch  v súlade  so  zákonom  443/2010  Z.z.   V súčasnosti  sú  všetky  záväzky  voči  Sociálnej 
poisťovni vysporiadané v lehote splatnosti.

18.   Žiadam  predsedu  predstavenstva  MBB,  a.s.  o  obligátne  vysvetlenie  odpočtu  činnosti  za 
obdobie 13. 2. 2013 – 26. 3. 2013.

Odpoveď:   Ing. Ľubomír Bobák, MBB a.s.

V uvedenom období zasadalo dňa 26. februára 2013 predstavenstvo spoločnosti, ktoré sa zaoberalo 
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nasledovnými bodmi programu: 
1. Ponuka na odpredaj pozemku v PPŠ investorovi
2. Interpelácie z 18. zasadnutia – odpoveď
3. BBSK – Mesto B. Bystrica – MBB a.s. .... cesta Kremnička – Prš. Terasa
4.  Kúpna zmluva k.ú. Šalková / vysporiadanie inž. siete PPŠ/
5. Oboznámenie s výsledkom kontroly č. 14/2012 / HK mesta BB/
6. Úrad na ochranu osobných údajov – opatrenie

Ďalej v uvedenom  období: 
- Rokovania so zhotoviteľom projektu „ Zberná komunikácia – Horné Pršany“ za účelom 

podania žiadosti na čerpania euro fondov a súvisiace jednania s vlastníkmi pozemkov, 
stavebným úradom a úradom BBSK

- Realizácia a vyhodnotenie verejnej súťaže na dodávateľa mobilnej protipovodňovej ochrany 
pre priemyselný park, rokovania s verejným dodávateľom a SVP š.p. – Povodie Hrona

-  Rokovania a vypracovanie ponuky pre spoločnosť EKO – M , ktorá prejavila záujem 
o investovanie v PPŠ, príprava „ Zmlúv ...“

- Realizácia „ Memoranda ...“ majiteľov budov na Námestí SNP
- Rokovanie so zástupcami  financujúcich bánk / ČSOB, Prima banka/
- Rokovanie s dodávateľmi plynu do PPŠ a prevádzkovateľmi plynovodu
- Plnenie bežných úloh vyplývajúcich z pozície predsedu predstavenstva / zastupovanie 

spoločnosti pred orgánmi SŠ, riešenie sťažnosti nájomníkov NBD, činnosti súvisiace 
s prevádzkou NBD, atď. 

- Vypracovanie odpovede na otázky z 18. MsZ
- Rokovanie so zástupcami Sario za účelom príchodu investorov do PPŠ
- Príprava realizácie výstavby investície spoločnosti AS Trading v PPŠ 
- Rokovanie so spoločnosťou Energo-Aqua (vodná el. Šalková)
- Prípravné práce pre realizáciu Biostaníc v PPŠ
- Realizácia auditu účtovníctva za rok 2012
- Organizovanie pravidelných porád vedenia spoločnosti
- Príprava na realizáciu prác II. etapy IS v PPŠ 

Ing. Milan Lichý

19.   Prvú  interpeláciu  a odpoveď  na  ňu  prosím  prepísať  zo  zvukového  záznamu.  Interpelácia 
odznela  ústne  na  zasadnutí  MsZ  vo  veci  búracích  prác  týkajúcich  sa  areálu  bývalej  textilky 
Slovenka a historickej Furdíkovskej súkenky. Na mieste odpovedal vedúci Stavebného úradu.  

Znenie  interpelácie:  Na  základe  čoho  boli  povolené  búracie  práce  v  areáli  bývalej  textilky 
Slovenka  a  historickej  Furdíkovskej  súkenky   a  aké  bolo  v  tejto  veci  stanovisko  Krajského 
pamiatkového úradu?

Odpoveď:   Ing. Stanislav Ferianc, vedúci stavebného odboru
Tieto búracie práce sú vykonávané na základe povolenia, ktoré vydal Stavebný úrad ešte v 

minulom roku. Podkladom pre toto rozhodnutie bolo aj kladné stanovisko Krajského pamiatkového 
úradu.

20.  Interpelujem vo veci dodržiavania verejného poriadku a dodržiavania podmienok stavebného 
povolenia pri výstavbe Malej vodnej elektrárne v Šalkovej. Aké opatrenia tu boli prijaté?

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
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Stavba je riadne povolená príslušným stavebným úradom KÚ ŽP.. Stavebníkom je spoločnosť 
ENERGO – AQUA a.s.,  Trenčianske Biskupice 7051, 911 04 Trenčín (ďalej  len „stavebník“) a 
práce  vykonáva stavebná  firma  Doprastav  a.s.  Všetky stavebné  činnosti  sú  vykonávané len  na 
ohraničenom a zabezpečenom území staveniska. Náročnosť terénnych úprav a budovanie základov 
stavby vyžaduje náročné technologické postupy a súčinnosť ťažkých mechanizmov.

Proces  výstavby  malej  vodnej  elektrárne  je  len  dočasným  zhoršením  kvality  bývania 
susediacich nehnuteľností,  ktoré  je nevyhnutné strpieť,  nakoľko stavba podľa našich zistení  je 
riadne povolená a realizovaná v súlade s platnou legislatívou SR.

Stavba  je  monitorovaná  tak  pracovníkmi  SVP,  ako  aj  pracovníkmi  oddelenia  ŽP.  Neboli 
nájdené porušenia verejného poriadku.

21. Dňa 16. októbra 2007 prijalo MsZ uznesenie č. 122/2007 – MsZ k Prerokovaniu zápisnice a 
záverečného  vyhlásenia  účastníkov  verejného  zhromaždenia  konaného  12.  septembra  2007  v 
zmysle  VZN  č.  179/2007.  Ako  sú  v praxi,  vo  všeobecnosti  pri  výstavbe  na  území  mesta, 
uplatňované ustanovenia záverečného vyhlásenia účastníkov tohto verejného zhromaždenia? Ako je 
zabezpečovaná kontrola na stavbách v meste? 

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Kontrola  na  povolených  stavbách  je  vykonávaná  priebežne.  O  verejných  vyhláškach  sú 

občania  okrem zákonom predpísaných  spôsobov  informovaní  v  Radničných  novinách.  Stránka 
mesta má vytvorený samostatný odkaz, kde sa so súhlasom investora zverejňujú aj zámery, ktoré 
ešte nie sú v správnom konaní.

22.  Má Mesto informácie o zámeroch výstavby v záhradkárskej osade pri skokanských lyžiarskych 
mostíkoch na Uhlisku?  

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Mesto Banská Bystrica,  ako vecne a miestne príslušný stavebný úrad,  neeviduje doposiaľ 

žiadne podanie ani nedisponuje žiadnou informáciou o zámeroch výstavby v záhradkárskej osade 
pri skokanských lyžiarskych mostíkoch na Uhlisku.

Ing. arch. Ľudmila Priehodová
23.  Chcela by som interpelovať vo veci zverejňovaní výrubových konaní na webe mesta. Máme na 
elektronickej  úradnej  tabuli  zriadené  priečinky  –  stavebný  úrad,  ale  chýba  tam  zverejňovanie 
výrubových konaní, ktoré v zmysle zákona o ochrane prírody sme  povinný ako verejná inštitúcia 
zverejňovať. Prosím o doplnenie tohto.

Odpoveď:    Ing. Ľubomír Ryša, PhD., námestník pre rozvoj a výstavbu
Informácie oddelenia životného prostredia o začatí správnych konaní podľa zákona č. 543/2002 Z.z. 
o  ochrane  prírody  a  krajiny  o  výruboch,  sú  zverejňované z  zmysle  citovaného  zákona  na 
elektronickej  tabuli  mesta  Banská  Bystrica  v  priečinku  Životné  prostredie. 
http://uradnatabula.banskabystrica.sk/zivotne-prostredie.phtml?id3=58553

Údaju sú priebežne aktualizované.

24.   Ďalej ma zaujíma, kto povolil umiestnenie bilbordu na námestí na pešej zóne? Toho ružového 
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na tú Pomádu.

Odpoveď:  Ing. Branislav Slaný, ekonomický námestník
4. marca t.r.  požiadal  Mestský úrad v Banskej  Bystrici  pod zn.  NE-OB. 51409/13,  14/13 

subjekt JABI SANDWICH s.r.o.,  Kráľovohoľská 16,  Banská Bystrica o umiestnenie mobilného 
reklamného zariadenia na verejnom priestranstve Námestia SNP pre propagáciu muzikálu Pomáda. 
Po stanovení písomných podmienok pre jeho umiestnenie Mesto Banská Bystrica postupovalo v 
zmysle VZN Mesta Banská Bystrica č.18/2011 o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva.

Bc. Andrej Refka 
Doplnenie odpovede na interpeláciu č. 27 z 29. mája 2012

27.   Oslovili ma viacerí zamestnanci Základnej umeleckej školy Jána Cikkera, ktorí nechcú byť 
menovaní,  pretože majú veľký strach otvorene hovoriť  o  atmosfére,  ktorá  panuje na  Základnej 
umeleckej škole Jána Cikkera, pod vedením riaditeľky Evy Beňačkovej. Preto ma požiadali, aby 
som informoval o situácii, kompetentných na mestskom úrade a Mestské zastupiteľstvo. Na škole 
panuje vo veľkej miere mobbing a bossing zo strany pani riaditeľky Beňačkovej. S atmosférou v 
škole mám osobné skúsenosti, nakoľko tam pracuje moja manželka, ktorá sa rozhodla po tom, čo sa 
dozvedela, že jej vedúca pani Heideckerová podala na pani riaditeľku sťažnosť poslať otvorený list 
na  Mestský  úrad  pánovi  Mgr.  Kútikovi.  S  názorom  mojej  manželky  sa  stotožňujú  aj  viacerí 
zamestnanci, ale majú strach z možnej reakcie pani riaditeľky Beňačkovej, ktorá sa vyhrážala už 
viacerým zamestnancom, že môžu prísť o prácu a môžu byť radi, že ich zamestnáva. Je zarážajúce, 
že ak vyplávala na povrch sťažnosť pani Heideckerovej, pani riaditeľka rozbehla akciu s názvom 
racionalizácia  v  ZUŠ-ke  a  verejne  hovorí  o  tom,  že  na  technicko-ekonomickom  oddelení  je 
prezamestnanosť a pani Heideckerová z dôvodu reštrukturalizácie príde o prácu. Zvláštne, že keď 
odchádzala  pred  rokom  hospodárka  školy,  tak  vedúca  Heideckerová  navrhovala  riaditeľke,  že 
pracovné povinnosti hospodárky navrhuje rozdeliť medzi ostatné pracovníčky oddelenia, ale pani 
riaditeľka  sa  rozhodla  prijať  do  zamestnania  novú  pracovníčku.  Pani  Heideckerová,  už  vtedy 
myslela  v  prospech  školy  a  šetrenia  peňazí  a  teraz  nakoniec  ona  príde  o  prácu?  Neskutočné. 
Zamestnanci upozorňujú na mnohé problémy, ktoré sú na škole:
- ako nedodržiavanie Zákonníka práce § 152 Stravovanie zamestnancov, ktorí nedostávajú stravné 
lístky hneď v prvý deň v mesiaci
- ako nedoržiavajú termín výplat podľa Kolektívnej zmluvy z roku 2011, pretože pani riaditeľka 
nedokázala aj napriek urgencii pani Laukovej podpísať Kolektívnu zmluvu na rok 2012
- na dohodách k pracovným zmluvám sa odvoláva na Kolektívnu zmluvu 2012 a to aj napriek tomu, 
že ešte nebola podpísaná
-  na  pracovisku  pani  riaditeľka  vôbec  nerieši  problém  s  alkoholom  jednej  nemenovanej  pani 
učiteľky
- pani riaditeľka nahovára svojich zamestnancov, aby jej chodili donášať na kolegov
- nekontrolovateľne vystupuje, kričí, uráža, používa nemiestne výrazy
- pri opravách v škole uprednostňuje firmy svojich známych bez toho, aby sme robili prieskum trhu, 
riaditeľka  školy  povie,  ktorá  firma  bude  dané  opravy  realizovať  a  potom  dodatočne  riešime 
prieskum trhu a mnohokrát firma dostane zaplatené skôr ako je práca urobená
- nerovnomerne a bezdôvodne uznáva nadčasovú prácu upratovačky a vrátničky na Lazovnej ulici, 
personál v hlavnej budove také výhody nemá
-  ZUŠ-ka  má  služobné  motorové  vozidlo  a  na  teraz  na  cestu  do  Chorvátska  idú  súkromným 
motorovým vozidlom? Potom načo je škole to vozidlo? Pýtam sa nie je tak doprava drahšia?
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- počas Festivalu chcela pani riaditeľka preplácať bloky z reštaurácie, kde bol alkohol, pokiaľ by ju 
pracovníčky ekonom.oddelenia na to neupozornili, tak by to bolo uhradené
-  počas  Festivalu  dávala  škola  vyrobiť  buletín-informačné  materiály,  ktoré  si  mohli  súťažiaci 
zakúpiť, ale peniaze sa nikde v účtovníctve neobjavujú. Čo sú to čierne peniaze, za ktoré riaditeľka 
platí alkohol, alebo niečo iné?
- na Internátnej pracovala – upratovala učiteľka, ale pracovná zmluva bola vypracovaná na meno jej 
matky, aj to sú praktiky pani riaditeľky. Je to všetko v súlade so zákonom?
- v rámci úspory nákladov pracovníčky kontrolovali faktúry za T-com a Orange a upozorňovali, 
pokiaľ boli  náklady vysoké,  ale pri  hovoroch na Orange sledovali  aj  zahraničné hovory a pani 
riaditeľka nariadila, aby sme sa venovali podstatnejšej práci, ako kontrolovaniu hovorov na Orange.
Preto by som chcel interpelovať kompetentných na mestskom úrade, aby prešetrili túto situáciu na 
Základnej umeleckej škole Jána Cikkera a vyjadrili sa k sťažnosti pani Heideckerovej.

Odpoveď ved. Školského úradu na interpeláciu bola zaslaná p. poslancovi  v znení:(06/2012):
Vážený pán poslanec,
v  predmetnej  veci  sa  urobili  nasledovné  kroky k  sťažnosti  Ing.  Heideckerovej   k   prešetreniu 
situácie na Základnej umeleckej škole, Jána Cikkera v Banskej Bystrici :

− požiadali  sme   riaditeľku  ZUŠ,  Mgr.  Beňačkovú  o  vyjadrenie  sa  k  podaniu  Ing. 
Heideckerovej,

− na  požiadanie  Ing.  Heideckerovej  sa  uskutočnilo  stretnutie  u  p.  primátora  a  vedúceho 
školského úradu so záverom, že sa uskutoční  konfrontácia s  Ing.  Heideckerovou a Mgr. 
Beňačkovou,

    -   konfrontácia sa uskutočnila dňa 16.5.2012 za prítomnosti JUDr. Šemodovej, Mgr. Kútika a 
Mgr. Šmidekovej,

− na základe konfrontácie vyplynulo, že je potrebné   predložiť  doplňujúce materiály JUDr. 
Šemodovej   (vnútorný  predpis  o  odmeňovaní,  organizačný  poriadok,  zápisy z  porád  za 
posledný polrok)

− Mgr. Beňačková odovzdala požadované  materiály 23.5.2012
− dňa 24.5.2012 sme obdržali list od  A. Refkovej ako podpora sťažnosti  Ing. Heideckerovej
− dňa 29.5.2012 bola podaná interpelácia poslancom Bc. Andrejom Refkom, kde upozorňuje 

na nedostatky v práci riaditeľky ZUŠ Mgr. Beňačkovej
− dňa 11.6.2012 sa uskutočnilo ďalšie pracovné stretnutie s vedúcim školského úradu a JUDr. 

Šemodovou, na ktorom boli  vyhodnotené doložené materiály
− z  tohto  stretnutia  vyplynuli  ďalšie  úlohy,  ktoré  je  potrebné  vykonať  k  došetreniu  celej 

záležitosti ohľadom situácie ZUŠ
−  požiadať o stanovisko  Radu školy
−  požiadať hlavného kontrolóra o vykonanie kontroly k bodom uvádzaným v interpelácii a 

podaní 
− po  obdržaní  a  vyhodnotení  získaných  podkladov  budeme  informovať  všetky   

zainteresované strany.

Odpoveď: Ing. Mária Filipová, námestníčka pre služby
Vzhľadom na to, že v júni 2012 v čase spracovania odpovedí na interpeláciu poslanca bola 

podaná čiastková informácia odrážajúca stav riešenia v danom čase,  predkladáme informáciu k 
predmetnej interpelácii po uzavretí a prešetrení všetkých sťažností týkajúcich sa riaditeľky ZUŠ 
Mgr. Beňačkovej Evy.
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Na základe vyššie uvedených postupov bola sťažnosť uzavretá nasledovnými závermi:
Základná umelecká škola J. Cikkera patrí do siete základných škôl na území mesta, ktorých 

zriaďovateľom je  Mesto  Banská  Bystrica  a  je  to  škola  so  samostatnou  právnou  subjektivitou. 
Riaditeľ  školy  s  právnou  subjektivitou  je  jej  správcom,  rozhoduje  o personálnom  obsadení 
pedagogického zboru i nepedagogických pracovníkov aj o ich odmeňovaní. Zároveň rozhoduje o 
prijatí, zaradení, preradení aj prepustení zamestnancov. Pracovné pomery  boli ukončené  v súlade s 
ustanoveniami Zákonníka práce. Inšpektorát práce Banská Bystrica vykonal v Základnej umeleckej 
škole  J.  Cikkera  inšpekciu,  pričom v protokole  o jej  výsledku zo dňa  11.12.2012 okrem iného 
uvádza,  že  kontrolou  predložených  dokladov  týkajúcich  sa  skončenia  pracovných  pomerov  s 
kontrolovanými zamestnancami  neboli zistené nedostatky. 

Hospodárenie s finančnými prostriedkami v Základnej umeleckej škole J. Cikkera bolo v 
roku 2012 kontrolované hlavným kontrolórom Mesta Banská Bystrica, ktorý vo verejne dostupnej 
správe o výsledku kontroly č.  9/2012 zo dňa 29.10.2012 konštatuje,  že kontrolnými zisteniami 
nebolo ovplyvnené finančné hospodárenie s verejnými prostriedkami školy. 

Ku skutočnostiam,  kde  uvádzate,  že  pani  riaditeľka  Mgr.  Beňačková  sa  k  podriadeným 
správa  neprimerane  boli  vyzvané  Rada  školy  ako  aj  zástupcovia  odborovej  organizácie  k 
vyjadreniu. Rada školy pri Základnej umeleckej škole J. Cikkera za prítomnosti členov Umeleckej 
rady ZUŠ ako aj zástupcu odborovej organizácie ZUŠ na vyžiadanie vedúceho oddelenia školstva a 
mládeže Školského úradu poskytli písomné stanovisko k tomuto problému z ktorého citujem:
„Rada školy nezistila žiadne neprimerané správanie zo strany riaditeľky Mgr. Evy Beňačkovej voči 
zamestnancom. Jej správanie a vystupovanie je v súlade s etickými zásadami pri hodnotení práce 
zamestnancov a v celkovej komunikácii s nimi, v súlade s riešením aktuálnych problémov, ktoré si 
vyžadujú pružné reakcie.“   

Všetky podania a sťažnosti boli prešetrené a vyhodnotené na základe objektívnych faktov a 
skutočností bez subjektívneho hodnotenia za účasti kompetentných subjektov ( Inšpektorát práce, 
útvar HK mesta). Riaditeľka Základnej umeleckej školy J. Cikkera Mgr. Beňačková postupovala v 
rámci platnej legislatívy a možností daných riaditeľom škôl s právnou subjektivitou.

           Mgr. Peter Gogola
 primátor mesta

            Banská Bystrica
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